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Přehled došlých podnětů a žádostí veřejnosti   

Podněty jsou uváděny v doslovném přepisu, jak byly doručeny, ke korekci textu nedochází 

Podněty jsou tříděny podle věcné příslušnosti komisí. Tento přehled eviduje všechny došlé podněty. 

Z drtivé většiny se podněty týkají STK ČTS....  
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1. Uzávěrku přihlášek turnajů do výběrových řízení na turnaje třídy "A" do LTL posunout 

alespoň o měsíc později ( stačí únor ) 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění:  Termínová listina ČTS by se měla tvořit "odshora". Tudíž na základě nejaktuálnějšího 

přehledu o zahraničních turnajích pořádaných v ČR a též reprezentačních akcích mládeže. Podle toho 

vypisovat termíny pro republikové soutěže jednotlivců ve všech kategoriích a turnajů třídy "A" 

dospělých. Posunutí termínů pro LTL je potřeba zohlednit v článcích 13 a 14 SŘ. 

Stanovisko STK: STK vzala podnět na vědomí a bude se v rámci možností snažit zohlednit mezinárodní 

turnaje v LTL. Posunutí termínu přihlášek bude projednáno se sportovně-technickým úsekem. 

2. Turnaje třídy "A" a "B" v ZTL přidělit pouze tam, kde pořadatel garantuje nejméně 3 

dvorce, nejlépe s umělým povrchem 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: Bude řešeno při přípravě příští ZTL 

3. Zákaz účasti hráčů v soutěžích družstev mládeže, kteří nemají české občanství, přestože 

jsou registrováni v českých klubech 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění:  Pokud podobný zákaz existuje pro "cizince" na MČR jednotlivců a turnajích třídy "A", 

měl by se rozšířit i na republikové soutěže družstev. Pokud by tento článek byl v rozporu s legislativou 

EU, měla by existovat alespoň dohoda klubů hrajících MČR družstev mládeže k dodržování těchto 

zásad. 

Stanovisko STK: Podle informací Sportovního úseku ČTS je připravován obdobný návrh k možnosti 

účasti cizince v soutěžích ČTS. Bod bude řešen po obdržení návrhu SÚ.  

4. Zrušit MČR v minitenisu a upravit hrací systém u MČR v babytenisu 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Zde doporučuji převzít hrací model z MČR dorostu - účast nejlepších čtyř klubů z loňského roku + 8 

týmů reprezentujících kraje. Krajské svazy schválí nominaci svých týmů sestavené z nejnadanějších 

dětí, kterou by třeba předložil nehrající kapitán / trenér nejúspěšnějšího týmu z krajské soutěže 

družstev a který by tým i vedl v dějišti konání. Při samotném turnaji je nutné vhodně eliminovat 

zasahování rodičů do průběhu turnaje a hry samotné. 

Stanovisko STK: STK pro rok 2025 doporučuje MČR v minitenisu nerušit, doporučuje ho organizovat 

jako červený festival. (1 den – stávající systém, sportovní den, poměr: 60 % zábava a hry, 40 % tenis) 

MČR babytenisu-organizace festivalu v kategorii baby (zelená úroveň) MČR – organizovat jako soutěž 

výběrů jednotlivých oblastí (8), tedy ne jako nominované družstvo klubu. Družstvo bude tvořeno 

minimálně 8 hráči/hráčkami, z nichž každý/a musí být zapojen/a. 
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Poznámka: TMK ČTS připravuje nový soutěžní řád pro hráče kategorií U9, plánované předložení 

8/25. 

5. Reorganizovat postupně do čtyř let soutěž I. ligy, viz.schéma 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.9.24 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Návrh sleduje především zkvalitnění I.ligy, atraktivnost soutěže a snížení nákladů na 

účast jednotlivých týmů v ní. Zároveň ponechává v platnosti oblíbený hrací model II.ligy a krajských 

soutěží. Sestupový klíč by nebyl pro kluby tak drastický, jak se na první pohled zdá. Spousta klubů by 

totiž redukovala svůj počet týmů v soutěžích. Navíc počet sestupů je rozložen plynule do čtyř let. 

Minimalizovalo by se totiž účelové zapisování cizinců na soupisky, za které kluby musí platit nemalé 

poplatky ČTS. Návrh též předpokládá možnou účast hráčů dorostu v I.lize za předpokladu, že: 

- hráč nenastoupil k žádnému zápasu II.ligy za jiný klub (přestože byl na soupisce), než je ten z I.ligy, 

za který chce nastoupit v uvažovaném roce 

- nastoupil pouze v krajských soutěžích za jiný klub, než je ten z I.ligy, za který chce nastoupit v 

uvažovaném roce 

- pro takové hráče by bylo nutno pouze v letních měsících provést dodatečné hostování 

 

Stanovisko STK: STK ČTS se bude zabývat reorganizací soutěží 1. a 2 ligy. Na organizaci 1. ligy přišla řada 

podnětů a hodnocení. Obě soutěže si zaslouží vyšší atraktivitu. Komise přihlíží k návrhu p. Zlatohlávka 

na reorganizaci soutěží, který hodnotí kladně. Ve hře je více řešení, jak z hlediska časového, tak počtu 

zúčastněných družstev. Členové komise provedou průzkum ve svých oblastech, u družstev, které se 

soutěží účastní a zjistí, jaký systém soutěže by z jejich pohledu byl vhodný. Nedojde-li k zásadním 

shodám, je předpoklad, že první změna by se projevila v soutěžním ročníku 2026 

6. Na všech turnajích a soutěžích družstev mládeže striktně dodržovat pravidlo "no let" 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění:  bez odůvodnění 

Stanovisko STK: Podnět se odkládá, vypořádán bude nejpozději k zahájení letní sezóny v roce 2025. 

7. Aktivní role krajských svazů při schvalování turnajů třídy "C" 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Je třeba dbát a pokusit se s kluby dohodnout na termínech turnajů, které budou 

rovnoměrně rozprostřeny po celou dobu termínové listiny. Toto je především apel rodičů, kteří by rádi, 

aby se v kraji nehrálo jeden víkend mnoho turnajů a pak celý měsíc nic. Dále se také množí připomínky 

k samotnému řízení turnajů, kdy se zápasy především v mladežnických kategoriích nevhodně kumulují, 

děti se pak v inkriminovaný den přetěžují. Častým důvodem je to, že pořadatel nebo klub sleduje v 

následujících dnech více svůj byznys, nasmlouvané pronájmy dvorců apod. Proto by měl být vydán 

závazný prováděcí předpis pro rozhodčí a pořadatele 

Stanovisko STK: STK plně ponechává v řízení oblastních svazů. Oblastní svazy řeší problematiku 

individuálně s ohledem na místní potřeby. Některé oblasti provádí výběr pořadatelů u turnajů třídy C a 

korigují počty. Jiné oblasti po nechávají volnou soutěž mezi pořadateli. 



Aktualizace k 27.03.2025 

8. Vydání předpisu / doporučení, jak řídit turnaje vzhledem k počtu účastníků a dvorců 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Pořadatelé a rozhodčí mají za povinnost zveřejnit během turnaje hrací plán, který by 

však měl podle mého názoru striktně dodržovat některé zásady. Především pak: 

- dvouhra vždy předchází čtyřhru 

- rovnoměrné rozdělení zápasů do počtu dní ve kterých je turnaj vypsán 

- stanovit maximální počet zápasu pro hráče za den ( důležité zejména u mládeže ) 

Navrhuji maximálně 2 dvouhry a 1 čtyřhra, případně 1 dvouhra a 3 čtyřhry 

Doplnění podnětu ze dne 24.2.2025 

při změně uvedené v bodě 12, detailně popsat možnost jak hrát turnaje skupinovým systémem s 

dopadem do IS ČTS 

- nově pak navrhuji pouze u turnajů třídy A zejména u mládeže následující: 

U turnajů třídy A se startovní listina správně uzavírá jeden den před konáním kvalifikace v 18 hodin. 

Bylo by žádoucí, aby standartně byla prezentace do kvalifikace ale i do HLAVNÍ SOUTĚŽE vypsaná v 

tento den do 17 hodin. Od 17 do 18 hodin by měl pořadatel možnost případně zavolat těm, kdo se 

neprezentovali, případně je odhlásit a IS ČTS sám vyhodnotí, kdo se z prezentovaných účastníků 

posune do hlavní soutěže či kvalifikace ( jedná se zejména u hráčů CŽn ). Tento způsob přípravy s 

výhodou uplatňujeme např. u všech turnajů Optim Tour a tím minimalizujeme počet tzv.lucky loserů a 

dáváme tak možnost hrát i některým z řad náhradníků. Nově by však měl pořadatel mít za povinnost v 

den konání kvalifikace vylosovat hlavní soutěž a program na následující den 

zveřejnit v odpoledních hodinách, například do 15 hodin. To proto, aby zejména u mládežnických 

turnajů rodiče mohli lépe a včas plánovat, kdy na turnaj odjet, zda objednat nocleh atd. 

U turnajů z kvalifikací lze totiž hlavní soutěž vylosovat i bez uvedení jmen kvalifikantů a to v době, kdy 

kvalifikace ještě probíhá. Toto je rozumný apel rodičů. Pořadatel často zveřejní hrací plán na první den 

hlavní soutěže pozdě ve večerních hodinách a protože se jedná o celostátní turnaj, vzdálenosti 

dojezdu do města, kde se turnaj koná jsou pro mnohé velké. Většinou musí vyrazit na cestu den 

předem, objednat ubytování a následně zjistí, že zápas dítěte je naplánován v odpoledních 

Stanovisko STK: STK pověřila Věru Zasadilovou vypracování manuálu pro organizátory turnajů 

s doporučujícími postupy, jak turnaje organizovat.  

Stanovisko STK k doplnění: STK ČTS bude apelovat, aby u turnajů třídy A probíhalo losování kvalifikace 

probíhalo den dopředu a hlavní soutěž byla losována hned a nečekalo se s losování do odpoledních 

hodin.  Zároveň STK ČTS prověří možnost zanesení této povinnosti do řádů. 

Poznámka: Manuál je vypracován, včetně přílohy č. 4 – vzorový rozpis soutěže. Předáno oblastním 

svazům. 

9. Neúčtovat poplatky za neuskutečněné turnaje pořádajícím klubům 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Pořadatel nemá žádné příjmy ze startovného a nemůže za to, že se mu na turnaj 

přihlásil nedostatečný počet účastníků. 

Stanovisko STK: STK návrh v podnětu neschválila 

10. Revidovat výši poplatků za hostování a přestupy hráčů 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 
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Odůvodnění: Výši těchto poplatků považuje drtivá většina tenisové veřejnosti za nehoráznost. 

Náklady související se zprogramováním tohoto procesu v IS ČTS již byly dávno pokryty. A toto opatření 

dosud neušetřilo ani jednu pracovní sílu na ČTS. Dal jsem si práci a spočítal počet schválených žádostí 

o přestup, kterých bylo jenom letos cca 750. To je 750 000 Kč. Žádostí schválených hostování bylo cca 

2000, což znamená 1 200 000 Kč. Sečteme-li výše uvedené částky je to zhruba to, co měl ČTS v dubnu 

na účtě !!! Problémem je, že revidovat výši těchto poplatků se v dnešní neutěšené finanční situaci na 

ČTS nebude nikomu chtít udělat. 

Stanovisko STK: Podnět bude předán VV ČTS ke kompetenčnímu posouzení. 

11. Zjednodušit a zároveň zpřísnit penalizační řád - úprava článku 53 SŘ 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Současný stav: 

5-ti denní penalizace je nesmysl a nic neřeší. Ta je udělena hráči za to, že se odhlásil z turnaje později 

než 6 dní před jeho zahájením. Tato penalizace hráče nijak nelimituje, zejména ve chvíli, kdy hraje 

turnaje o víkendech, kdy je také turnajů pořádáno nejvíce. Tím se nešvar - "neodhlašování se z turnajů" 

neminimalizuje. A tak někteří nezodpovědní hráči nadále zůstavají ve startovních listinách a pořadatelé 

se stejně na jejich věrohodnost nemohou spolehnout. Je třeba si také uvědomit, že na zahraničních 

turnajích jsou poslední aktualizace startovních listin ve čtvrtek večer a někteří hráči čekají, zda se 

dostanou do kvalifikací či hlavních soutěží těchto turnajů. I to je někdy důvod, proč se neodhlásí z našich 

turnajů ve stanovené lhůtě. 8-mi denní penalizace už význam má, neboť je udělena za to, že hráč zůstal 

ve startovní listině po uzávěrce a na turnaj se neprezentoval. To už má pro pořadatele i ostaní hráče 

fatální dopad. Při větších turnajích s kvalifikací by se odhláškami takto nezodpovědných, mohla dát 

možnost hrát i mnohým zájemcům z řad náhradníků a i někteří hráči z kvalifikace by se posunuli do 

hlavní soutěže. Všichni by pak měli lepší představu o svých časových a organizačních možnostech a 

pořadatelé by věděli, jestli budou hrát kvalifikaci či ne. Další skupinou hráčů, kteří porušují pravidla jsou 

ti, kteří se na turnaj sice prezentovali, ale druhý den se k zápasu nedostaví. Pro tyto případy bylo správně 

upraveno znění článku 61 SŘ o povinnosti dodatečného zaplacení vkladu pořadateli. Popsáno bylo v 

bodě 11). Tito hráči budou také penalizováni 8 dny zákazu startu, jak vyplývá ze znění článku 53 SŘ, 

akorát si nejsem jist, jak toto IS ČTS pozná a vyhodnotí. Návrh řešení - změna v systému penalizací: 

5-ti denní penalizaci zrušit. 

8-mi denní penalizaci zachovat s tím, že hráči může být jednou za rok prominuta na jeho žádost bez 

udání důvodů. 

Ale pokud se hráč neodhlásí včas potřetí v sezóně, dostane v IS ČTS např. měsíční zákaz startu a bude 

vymazán ze startovních listin pro toto nadcházejícím období. 

Stanovisko komise: Penalizační řád aktuálně řeší KLPD. Dále je problematika řešena v rámci úpravy 

pravidel pro přihlašování hráčů/hráček na turnaje sportovně-technickou komisí ČTS. 

12. Kolizní přihlášky a jejich odstranění 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: V článku 49 SŘ je stanoveno, že pokud hráč neodstraní kolizní přihlášky na turnaje 6 dní 

předem, udělá to za něj IS ČTS. Bylo by ale dobré uvést kritéria podle kterých systém vybere turnaj, na 

kterém hráče ponechá. Tedy zda je to nejlepší postavení hráče z turnajů, na které se přihlásil (hlavní 
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soutěž, kvalifikace, náhradník), třída turnaje, věková kategorie, datum přihlášení či snad datum začátku 

turnaje. 

Stanovisko komise: STK jsou kritéria známá, avšak ponechává na VV ČTS, zda budou zveřejněna. STK 

má ke zveřejnění kritérií neutrální stanovisko.  

13. Změna v počtu započitatelných akcí - nově nejlepších 8 dvouher a pouze 6 čtyřher 

nadále s ponížením o dvě kola zpět 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Toto je hodně diskutované téma, ale obecně soudím, že vliv výsledků čtyřhry je v CŽ 

stále příliš velký. Například na ITF juniorů se hodnotí 6 nejlepších dvouher a 6 čtyřher. Celkový počet 

bodů za čtyřhru se pak vydělí číslem 4 a příčte se k celkovým bodům za dvouhru. Nejsem však 

rozhodně pro zavedení oddělených CŽ za dvouhru a čtyřhru. 

Stanovisko STK: Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Klasifikačního řádu. 

14. Turnaje MASTERS hodnotit v kategorii, která odpovídá třídě, ve které byly jednotlivé 

turnaje okruhu vypsány v LTL a ZTL 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Tato problematika se týká hodnocení závěrečných turnajů MASTERS různých okruhů, 

na které se kvalifikovali ti nejlepší hráči. Jako příklad uvedu: PTS organizuje okruh turnajů pro mládež 

a všechny tyto turnaje jsou vypsány jako turnaje třídy "C". Závěrečné MASTERS je však schváleno jako 

turnaj třídy "B". Proti tomu jsou například turnaje okruhu Optim Tour vypsány jako turnaje třídy "A", 

ale závěrečné MASTERS je schváleno pouze jako turnaj třídy "B" !! 

Stanovisko STK: Problematika turnajů MASTERS je řešena v platných řádech. V minulosti sice docházelo 

k povyšování třídy turnaje, to však nebylo systémové, resp. bylo ad hot nahodilé.  

15. Automatická klasifikace zahraničních turnajů a propojení s klasifikací českých turnajů 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: V současné době je klasifikace zpracovávána jedním člověkem, který převádí zejména 

zahraniční akce na české body. To se týká desítek hráčů a hráček každý týden (!!), kteří hrají turnaje 

Futures, ITF ale i TE. Není v silách žádného jedince tuto činnost provádět bez chyb. Existují tedy dvě 

databáze: db přepočítaných bodů pana Kleina a bodů z IS ČTS pouze z českých turnajů Obě tyto 

databáze jsou podkladem pro stanovení CŽ na jaře a na podzim. V první řadě by bylo žádoucí, aby stavy 

obou databází byly zobrazeny kdykoliv ve chvíli, kdy si uživatel nechá zobrazit účet hráče. Viděl by pak 

průběžný přehled udělených bodů nejen z českých turnajů ale zejména přepočty bodových stavů z 

turnajů hraných v zahraničí. Hráč by tak měl už v průběhu sezóny možnost reklamovat případně 

chybně provedený přepočet bodů ze zahraničních akcí. Skvělé by však bylo, kdyby v budoucnu se 

zahraniční akce hráčům přepočítavaly podle převodní tabulky automaticky a tedy bezchybně. Toto je 

však zřejmě věcí pokročilejšího softwaru a tedy i jistých finanční nákladů. 

Stanovisko STK: Není v kompetenci komisí. Podle sdělení sekretariátu ČTS se na možnosti automatické 

klasifikace pracuje. V případě, že bude technické možné, bude zavedeno. 
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16. Zavést v IS ČTS online prezentaci při turnajích 

Předložil Pavel Zlatohlávek, dne 16.09.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Tento návrh jsem předkládal správci IS ČTS Lukáši Březinovi již před dvěma roky. 

Pracnost odhaduji tak sotva na den práce. Dosud ( jaro 2024 ) není provedeno a hlavně zřejmě ani 

schváleno. Návrh řešení: Hráč by měl možnost se přihlásit do IS ČTS přes svůj login a heslo, stejně jako 

když se chce přihlásit na turnaj nebo se z něj odhlásit. V záložce "Můj kalendář" by se mu v poslední 

den před zahájením turnaje do 18 hodin (kdy se provede uzávěrka startovní listiny), zpřístupnilo k 

vyplnění nové políčko, kde by zaškrtl svou prezentaci na "zítřejší" turnaj. Jeho odprezentování by 

zároveň bylo vidět v aktuální startovní listině, která je zpřístupněná všem na webu. Nemusel by tedy 

obtěžovat voláním pořadatele ani mu psát sms a někdy marně čekat na odpověď. Naopak pořadatel by 

se mohl zabývat před uzávěrkou v 18 hodin pouze hráči, kteří se neprezentovali a případně by je mohl 

kontaktovat. Pořadatel by měl zároveň v IS ČTS k dispozici již víceméně vyplněný formulář, připravený 

pro losování se seznamem prezentovaných hráčů. Bylo by také dobré, kdyby online prezentaci mohl za 

hráče provést i pořadatel, pokud by mu hráč zavolal nebo napsal. 

Stanovisko STK: Problematika on-line prezence hráčů na turnajích je vyřešena. IS ČTS on-line prezenci 

hráčů na turnaje umožňuje od začátku srpna 2024. 

17. Zavést závazné přihlašování na turnaje pouze přes IS ČTS - např. 7 dní před začátkem 

turnaje. Při přihlášení rovnou zaplatit vklad. 

Předložil Jan Jandourek, dne 27.09.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Důvody jsou podle mého názoru zcela jasné. Pořadatel musí zajistit pronájem kurtů 

nebo hal a další věci s časovým předstihem, aby se mohl turnaj důstojně konat. 

Stanovisko STK: Závazné přihlašování bude řešeno v rámci komplexního řešení problematiky organizace 

turnajů. Zejména možnost přihlašování jen 7 dní před konáním turnaje může ohrozit konání turnaje 

z hlediska nedostatečného počtu účastníků. Dále je třeba řešit v návaznosti na lhůty kolizních přihlášek, 

přihlášení hráčů, kteří řádně dokončí předchozí turnaj a další... Problematika je řešena v rámci úpravy 

pravidel pro přihlašování hráčů a hráček na turnaje. 

18. Navrhuji zrušit pevné kategorie turnajů a kategorii turnaje počítat z TABULKA II, která je 

uvedena v Klasifikačním řádu. 

Předložil Jan Jandourek, dne 27.09.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Tím by se zamezilo spekulování hráčů a vybírání nejslabších turnajů kategorie C a 

zároveň i rušení některých turnajů. A hlavně by to bylo pro hráče spravedlivější z hlediska uhraných 

bodů. 

Stanovisko STK: Zrušení pevných kategorií je relevantním tématem pro diskuzi a STK se jím bude zabývat 

v rámci novelizace Soutěžního řádu. 

19. Dále bych pro zkvalitnění turnajů ČTS upravil TABULKA III - Zatřídění mezinárodních 

turnajů jednotlivců. 

Předložil Jan Jandourek, dne 27.09.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 
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Odůvodnění: Snížil bych pouze kategorii mládežnických (dorost,starší žactvo,mladší žactvo) turnajů 

o 2 kategorie. Tedy např. J30 - 5 by nově nebyla kategorie 12, ale byla by to kategorie 10. To by zase 

podle mě mělo za následek větší účasti hráčů na turnajích pořádaných ČTS. Také si myslím, že kategorie 

těchto turnajů neodpovídá kvalitě hráčů na turnaji. Vítězové těchto mezinárodních turnajů mnohdy 

nejsou schopni uhrát výsledek na turnajích kategorie B. 

Stanovisko STK:  Bude řešeno v rámci úprav Klasifikačního řádu 

20. Změnit grafiku tvaru pavouků pro soutěže jednotlivců, kde v současné době nejsou 

nasazení hráči na vnějších hranicích svých čvrtinek(osminek, šestnáctinek)  

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: K podnětu se vyjádřil GS ČTS, bude řešeno v rámci nového dodavatele webových 

stránek. 

21. Nechat prověřit a opravdu přezkoušet proces automatického losování. 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: STK požádá předkladatele o upřesnění co má být předmětem přezkoušení 

22. Změnit způsob přihlašování na turnaje: 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: - každý hráč by měl mít omezený počet kliknutí za půl sezonu ve všech věkových 

kategoriích dohromady, např. zima 25, léto 30. Pokud by hráč chtěl kvótu překročit, musel by následné 

kliknutí zaplatit navíc, ale svazu tak, aby to nemohli někteří výtečníci obcházet. Ale navýšení max. 5 

pokusů a potom už nic. - Platba startovného na účet, čtrnáct dní před začátkem turnaje, závazně 

povrdit, pak už nemůže hrát nikde jinde, bez pardonu! Pozdější přihlášení-dvojnásobek, to navíc opě 

svazu. 

Stanovisko STK: Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

23. Pokud hráč nebude mít vyřešené poplatky, nemůže hrát ani MU ani turnaje, stejně 

jakoby mu neplatila registrace 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

24. Zvýšit odměny za přestupy, částky nebyly aktualizovány od roku 2011, podle inflace a 

vložit automaticky inflační doložku, která bude pro svaz závazná. 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 
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Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: STK předpokládá, že předkladatel má namysli výši „výchovného“. Problematika výše 

výchovného a zejména fakt, že se dlouhé roky nevalorizovalo, je důležitým bodem k řešení a bude řešen 

pracovní skupinou. Návrh by měl být předložen tak, aby byl platný pro přestupní termíny v sezóně 

2025/2026 a budou součástí novelizovaného Přestupního řádu. 

25. V nejvyšších soutěžích mládeže omezit počet hostujících na soupiskách a zároveň snížit 

počet hostujících a cizinců na max. 2 v utkání dohromady. To samé pro závěrečný turnaj 

o mistra ČR. 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

26. Změnit celou strukturu řízení sportovního úseku ve vzthu k 1. a 2. lize dospělých, 

vytvořit opravdu kvalitní soutěž za podpory sponzorů a ne základě zvýšení společenské 

úrovně a ne jako dnes, kdy si to někdo nějak vymyslel v kanclu a potom to dopadlo jako 

letos s 1. ligou. 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko STK: STK projednává podnět samostatně na základě vlastní iniciativy. 

Citace ze zápisu z 2. jednání ze dne 27.11.2024, bod 5.4: 

„STK ČTS se bude zabývat reorganizací soutěží 1. a 2 ligy. Na organizaci 1. ligy přišla řada podnětů a 

hodnocení. Obě soutěže si zaslouží vyšší atraktivitu. Komise přihlíží k návrhu p. Zlatohlávka na 

reorganizaci soutěží, který hodnotí kladně. Ve hře je více řešení, jak z hlediska časového, tak počtu 

zúčastněných družstev. Členové komise provedou průzkum ve svých oblastech, u družstev, které se 

soutěží účastní a zjistí, jaký systém soutěže by z jejich pohledu byl vhodný. Nedojde-li k zásadním 

shodám, je předpoklad, že první změna by se projevila v soutěžním ročníku 2026.“ 

27. Zrušit turnaje kat. B, Cečka neomezovat ze zhora,  

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: klidně ať to je i kat. 9 i víc. -zvýšit ale počet Aček o 1 až 2 za půlsezonu -zavést transparentní 

výběrové řízení na pořadatelství Aček a přeborů jak oblastních, tak republikových mistrovství. -opět 

přesně stanovit turnaje v listině, žádné dodatečné zařazování turnajů na poslední chvíli 

Stanovisko STK: STK v současné době zamítla návrh na zrušení turnajů třídy B (STK má za to, že 

předkladatel měl namysli třídu turnaje, nikoliv kategorii). Návrh souvisí také s jiným návrhem, a to na 

zrušení pevných kategorií, který je již řešen viz bod 6.4 (18).  Ve věci transparentních výběrových řízení 

vzala STK na vědomí. Ostatní bude řešeno v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 
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28. A konečně ukončit audity a vydat nějaké zprávy a vypsat výběrová řízení na obsazení 

pozic, udělat i audit perzonální a sportovní a v návaznosti na tento vytvořit novou 

strukturu práce s talenty a ne s akceleranty! Změnit poměr financí vynakládaných na 

jednotlivé věkové kategorie, hlavní váhu na U16 a U18. Vytvořit smlouvy s hráči o 

následném vypořádání podpory a poměru na něm pro zodpovědné trenéry 

jednotlivých skupin. 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Vyplívá z textu 

Stanovisko koordinátora komisí: Podnět věcně nepřísluší komisím, bude předán VV ČTS   

29. podpora jednotlivých klubů a jejich mládežnických týmů 

Předložil Jiří Knížek, dne 08.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: bez odůvodnění 

Stanovisko koordinátora komisí: Podnět věcně nepřísluší komisím, bude předán VV ČTS   

30. Kategorie turnaje  

Předložil Aleš Vejšický, dne 02.10.2024 projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Nesmyslné Kategorie 4 turnajů C a OP . Minimálně polovina bodově této kategorie 

nedosahuje . Tyto turnaje by se měly řadit do kategorií podle bodů zučastněnych hráčů. Naopak turnaje 

D jsou někdy vyšší než určená 2. Nesmyslná kategorie 8 u KP a B . Většina těchto turnajů této kategorie 

nedosahuje. Některé jsou opravdu tristní. Kategorií bych dal podle hráčů nebo 8 při počtu účastníků 40 

a vyšším. U akci ETA a ITF navrhuji rozdělení podle státu konání. Současný stav kategorií zvýhodnuje 

hráče ze slabých krajů nebo bohaté jezdiče u mezinárodních turnajů jejichž výkonnost absolutně 

neodpovídá jejich bodové hodnotě na CSŽ .Na toto navazuje absurdita v bodování kdy vítěz 4 má 30 

bodú a čtvrtfinalista 8 má pouze 25 . 

Stanovisko komise: Ke snížení garantovaných kategorií turnajů třídy C a OP vydala STK doporučení VV 

ČTS. Ostatní podněty budou řešeny v rámci celkové novelizace klasifikačního řádu. 

VV ČTS snížení garantovaných kategorií u turnajů třídy C a OP schválil dne 4.12.2024. 

31. Losování  

Předložil Aleš Vejšický, dne 02.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: IS nezohlednuje klubovou přislušnost hráčů, proč u ITF to jde ? Stačí pouze přidat 

jednoduchý algoritmus. 

Stanovisko komise: Zohlednění klubové příslušnosti při losování turnajů jednotlivců bylo již předmětem 

diskuze. Situace, kdy na turnaji na sebe narazí hráči či hráčky z jednoho klubu je nemotivační, je však 

třeba řešit i další konotace. Věc bude diskutována v rámci novelizace soutěžního řádu s ohledem na 

možnosti IS. 
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32. Zvýšeni počtu závodních hráčů.  

Předložil Aleš Vejšický, dne 02.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Udělat možnost u turnajů ktg. C a D v mladších a starších žácích,  aby se turnaje hráli 

ve skupinách plus pavouk .Důvody nebudu rozepisovat , všichni je znají.  

Stanovisko STK: Soutěžní řád hrát ve skupinách umožňuje. STK odkazuje na čl. 41 a čl. 68 Soutěžního 

řádu. 

33. Výše startovného na letních turnajích. 

Předložil Aleš Vejšický, dne 02.10.2024  projednáváno 16.10.2024, 27.11.2024 

Odůvodnění: Zvednout o polovinu na B,C,D , protože z toho stávajícího nezaplatite míče,  vodu , 

správce a rozhodčí.  To prostě nelze , tyto turnaje jsou silně ztrátové.  

Stanovisko komise: STK pověřila p. Petra Špoka vypracováním návrhu na úpravu výše startovného na 

turnajích 

Poznámka: VV ČTS schválil návrh na navýšení startovného od letníh sezóny 2025. Tabulka „výše 

startovného“ je uvedena na www.cztenis.cz . 

34. Navrhuji zvýšit platbu za turnaj 1000 Kč (500 Kč poplatek + 500 Kč kauce) 

Předložil Lukáš Březina, dne 25.11.24  projednáváno 27.11.2024 

Odůvodnění: V Letní termínovce 2024 se rušilo 30% turnajů. Když se turnaj nezruší (turnaj se 

odehraje), klub dostane zpátky kauci 500 Kč. Když se turnaj zruší, kauce 500 Kč se nevrací a klub tak 

přijde o poplatek+kauci, tedy o 1000 Kč. Zrušené turnaje léto 2024 

muži: zrušeno 82 z celkových 254 ženy: zrušeno 60 z celkových 145 dorostenci: zrušeno 103 z celkových 

292 dorostenky: zrušeno 128 z celkových 275 starší žáci: zrušeno 112 z celkových 284 starší žákyně: 

zrušeno 102 z celkových 267 mladší žáci: zrušeno 113 z celkových 301mladší žákyně: zrušeno 87 z 

celkových 297 mini+baby: zrušeno 64 z celkových 379 

Stanovisko STK: STK nepovažuje za vhodné další zpoplatnění pořadatelů turnajů, tím spíše za turnaje, 

které se nekonaly a návrh na za zvýšení platby za přihlášení turnaje do TL na 1000 Kč včetně kauce 

zamítla. Považuje však za vhodné se zabývat problematikou rušení turnajů, a to z hlediska jejich 

koordinací, atraktivnosti apod. Problematika je řešena v rámci jiných bodů. 

35. navrhuji vznik 2 nových kategorií: Dospělí 35+ a Veteráni  

Předložil Jonah Hustoles, dne 25.11.24 projednáváno 27.11.2024 

Odůvodnění: Jako primární akutní dlouhodobý problém vnímám neexistenci širšího organizované 

věkové členění nejpočetnější soutěžní kategorie – tedy dospělých. V současné finanční kondici ČTS, 

kdy jsou oprávněně hledány dodatečné příjmy (viz. příspěvek 100,00 kč za každého zapsaného člena s 

ohledem na svazové příjmy skrze NSA považuji pro budoucí rozvoj nezbytné řízení členitějšího věkového 

rozdělení v předmětné kategorii. Nejedná se nikterak převratnou novinku, ostatní okolní vyspělé 

tenisové země to tak mají zavedeno již dlouho. Vzorným příkladem může být Německo, kde je toto 

rozdělení od hranice 30 let po každých dalších 5 letech. V posledních třech letech jsem se pravidelně v 

pozici doprovodu/diváka účastnil těchto soutěží v tenisovém klubu TEC Darmstadt. Trénoval zde, dělal 
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sparing partnera a setkával se s místními hráči a současně vnímal zájem a nadšení z mistrovských 

soutěží, které bylo mimo jiné dáno možností poměřovat se se soupeři podobného věku. Nejenže tento 

systém motivuje hráče zůstávat registrovaným svazovým hráčem i v pozdějším věku, ale také podporuje 

zapojení tenistů v klubové struktuře a pomáhá výkonnostně provozovat tenis po celý život. Na tento 

můj apel jsem v minulosti slyšel neoficiální argument ze strany ČTS, že přece takové rozdělení již existuje 

– jmenuje se Seniortenis.cz. Ačkoliv vnímám aktivity seniortenisu pozitivně, tak je třeba konstatovat, že 

současný seniortenis rozhodně není zástupcem mistrovských soutěží. Seniortenis je primárně určen pro 

mezinárodní individuální turnaje jednotlivců a měl by být doplňkem k vnitrostátním tenisovým 

soutěžím. Další částečnou alternativou je individuální iniciativa oblastních svazů, kde se ale opět často 

jedná povětšinou pouze o turnaje jednotlivců s minimální informovaností pro zájemce (často mimo 

hlavní webové stránky oblastních svazů, mimo systém ČTS) čemuž odpovídá i špatná až zoufale nízká 

účast přihlášených. Jediným relativně fungujícím systém družstev (který je mi znám) je veteránská 

soutěž družstev pod hlavičkou Pražského tenisové svazu. Nicméně z důvodu nesystematického 

propojení na celostátní úroveň pod hlavičkou ČTS nemusí být účastnící se tenisté registrovanými 

členy ČTS ani neplatí poplatek ČTS. Jsem přesvědčen, že ČTS by měl nastavit ucelené koncepční řešení 

v rámci celostátní úrovně. Dle mého názoru musí vzniknout systém, který umožní starším tenistům 

hrát organizované mistrovské soutěže a taktéž turnaje jednotlivců. Tyto soutěže musí být navázány na 

IS Českého tenisové svazu, tak jako v tomu dalších kategorií (minitenis, babytenis a dále). Rozumím, že 

nemáme tak velkou populační hodnotu jako zmíněné Německo, proto navrhuji vznik 2 nových kategorií: 

Dospělí 35+ a Veteráni. Obě kategorii by měly menší počet účastníků, ideální se jeví jako osvědčený 

systém 6 utkání z veteránský soutěží družstev v rámci PTS – tedy 3 muži a 1 žena. Hrací den bych taktéž 

ponechal stejný, tedy v rámci pracovního týdne pro družstva veteránů a ideálně neděli pro družstva 

kategorie dospělých 35+. Tento systém by umožnil, že by se v případě mohl jednotlivec zúčastnit všech 

soutěžních dní. Domnívám se, že by z tohoto kroku dále profitovaly obě strany, kdy hlavními pozitivními 

dopady jsou: Benefity v podobě více registrovaných svazových členů/klubů – ČTS by v konečném 

měřítku vybral více peněz z členských příspěvků a současně by mohl mít nárok na větší dotační 

podporu ze strany NSA v rámci oblasti podpory „Organizace činnosti sportovní organizace svazového 

charakteru“ (Kritérium č. 2 – Dospělí (váha = 10 %), Kritérium č. 3 – Sportovní kluby a tělovýchovné 

jednoty (váha = 15 %)). Znám několik případů, kdy jednotlivé kluby pořádají své „neregistrované“ 

soutěže družstev starších (tenisté, kteří se nechtějí/nemohou poměřovat s o generaci mladšími 

„vrstevníky“), mimo ČTS, protože ČTS tyto soutěže v předmětných kategorií nenabízí. Zastavení 

stagnace a ubytku registrovaných soutěžních sportovců – jakožto předseda tenisového klubu vnímám 

úbytek výkonnostních hráčů a hráček po dosažení pokročilejšího věku z důvodu neexistence 

předmětných kategorií a neochoty poměřování se s 18. letými hráči či hráčkami (věk nelze zastavit a 

nelze s o generace mladšími sportovci) děti tenistů ztrácejí vazby na tenis a vybírají si jiný sport vs. 

rodiče, kteří dále organizovaně působí mají vetší potenciální vliv na rozhodovaní svých ratolestí pro 

tenis. Taktéž jsem se snažil během letošní letní tenisové sezony komunikovat napříč tenisově 

zainteresovanými lidmi, kteří působí primárně na území Středočeského tenisového svazu (SčtTS), a 

vnímají další akutní problémy k diskusi/zlepšení. Výsledkem této diskuse jsou následující body: 

Stanovisko STK: K prvotnímu stanovisku předáno Komisi seniorského tenisu ČTS. 

36. Reorganizace mládežnických soutěží družstev 

Předložil Jonah Hustoles, dne 25.11.24 projednáváno 27.11.2024 

Odůvodnění: To, že se většina mládežnických družstev potýká s nedostatkem hráčů je zjevný fakt. 

Příčin je mnoho a je na vedení ČTS (nejenom) aby hledalo cesty. Nicméně současné podmínky jsou 
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nevyhovující a májí za důsledek nezájem/nedostatek hráčů a v konečném důsledku problémy sestavit 

družstvo (jen 5 týmu v nejvyšší lize ml. žactva SčtTS atd.).  

Řešením může být mimo jiné snížení počtu hráčů, rozdělení kluci/děvčata (děvčat je ze začátku hodně, 

ale jelikož jim kluci „zabírají“ místo postupně nemají kde hrát a končí), hrát méně zápasů (třeba jen 5) - 

termíny jsou nabité, možnost hrát i nižší soutěže systémem jako extraliga (nebo MČR družstev), tedy v 

jednom termínu na jednom místě všechny zápasy.  

Některé oblastní tenisové svazy již na aktuální potřeby reagovaly, jiné tuto potřebu zatím nevnímají. 

Ačkoliv mají řízení soutěží na této úrovni v gesci primárně oblastní tenisové svazy (OTS), ČTS by měl 

monitorovat situaci a případně se snažit ve spolupráci s OTS hledat optimální řešení dle aktuálních 

jednotlivých potřeb v návaznosti na celostátní 

Stanovisko komise: Zástupci oblastí v komisi problematiku řeší na úrovni svých oblastí. STK doporučila 

zástupcům jednotlivých oblastí, aby problematiku nadále sledovali a vyhodnocovali a soutěže 

organizovali podle možností a potřeb svých oblastí. I tak se problematikou bude STK zabývat v rámci 

novelizace Soutěžního řádu. 

37. Regulace turnajů – příliš se jich ruší, problematické přihlašování 

Předložil Jonah Hustoles, dne 25.11.24 projednáváno 27.11.2024 

Odůvodnění: Pozitivním jevem je, že organizátoři mají zájem turnaje pořádat a nelze říci, že by hráč 

měl málo příležitostí se turnajů zúčastnit (platí primárně pro PTS a SčtTS). Nicméně i zde by bylo dobré 

celý systém optimalizovat dle reálné situace – příliš turnajů se neuskuteční s ohledem na nedostatek 

přihlášených – světlou výjimkou jsou turnaje dospělých kat. D (důvodem je, že zde v hojném počtu 

startují i starší tenisté, kteří nemají svou oficiální kategorii, viz. úvod). Řešením může být mimo jiné 

omezení počtu turnajů – primárně kat. C v jeden termín (např. v jeden termín v daném OTS max dva 

turnaje). Celkově by mělo dojít ke koordinaci turnajů tak, aby byla snaha dosáhnout co největšího počtu 

startujících v rámci vyššího konkurenčního prostředí. Dalším tématem je přihlašování na turnaje. Zde 

je bezpochyby velkým pomocníkem již zmíněná elektronická prezentace na turnaje. Nicméně celý 

systém přihlašování je třeba ještě vylepšit. Momentálním problém je, že hráči se z turnajů odhlašují, 

jak chtějí, klidně i několik hodin/dní před začátkem. Systém s následnou penalizací pro hráče za pozdní 

odhlášení či celkové neúčasti je velmi mírný, a tak se hráč může odhlašovat neustále (pokud nemá další 

týden turnaj). Stejně tak přihlašovaní na turnaj je nezávazné, myšleno, že pokud se hráč nedostaví, 

nemá žádnou finanční penalizaci alespoň ve výši startovného. Zpravidla den před turnajem se pořadatel 

závazně dozví, kdo se zúčastní a může být nalosován (pořád ještě existuje varianta, že se hráč nedostaví 

ani po nalosování a opět bez finanční kompenzace pořadateli). Celkově je situace pro pořadatele 

turnajů velmi špatná, ti do poslední chvíle neví, jak bude turnaj vypadat a zda se bude vůbec konat. 

Hráči si vybírají na poslední chvíli, kam jet, spekulují podle toho, koho a kde mohou porazit atd. Řešením 

může být mimo jiné možnost placení startovného online na účet. Až po uhrazení bude hráč losován. 

Hudba budoucnosti je automatická platba, kdy se startovné strhne závazně několik dní před začátkem 

turnaj, a pokud se hráč nedostaví, peníze se nevrací (viz. obdobný systém fungující v Německu, hráč má 

v systému Svazu navázán číslo karty). Stejně tak se nabízí možnost nezobrazovat seznam jmen 

přihlášených hráčů – jen počet (podobně jako na turnajích ETA), řešeních je jistě více, ale je nutno tuto 

problematiku dále řešit. 

Stanovisko komise: Stanovisko STK: STK plně ponechává v řízení oblastních svazů. Oblastní svazy řeší 

problematiku individuálně s ohledem na místní potřeby. Některé oblasti provádí výběr pořadatelů u 

turnajů třídy C a korigují počty. Jiné oblasti po nechávají volnou soutěž mezi pořadateli. 
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Ostatní podněty budou řešeny v rámci novelizace příslušných řádů. 

38. Dohlasovani na turnaje : 

Předložil Petr Kosina, dne 8.12.2024  projednáváno 15.01.2025 

Podnět se týká dohlašování a přehlašování hráčů a hráče na turnaje těsně před zahájením turnaje a 

účasti vícebodových účastníků na příslušných třídách turnajů.  

Odůvodnění: Nic ve zlým taky jsem par lidi vychoval do větších klubu - ale už několik let mě štve 

chování hráčů rodičů a i treneru těchto klubu. Máme tady různé kategorie turnajů od A bo D. Chapu , 

ze kategorie A a B jich není tolik - ale popravdě se asi shodneme na tom ze těch 8 turnajů v létě a 8 v 

zime není málo. Nechápu postoj rodičů kteří proste když je člověk 20 a 25 hlasi své hráče na  turnaje 

kategorie C ale budiž. Ja osobně bych změnil a trval direktivne na dodržování kategorii.  

D - max 6 BH 

C - max 15 BH ( změna )  

Kdo má víc ať jezdí B nebo A anebo starší kategorii - podle mě je to přeci i pro ty lepší hráče lepší hrát s 

lepšími nebo staršími dětmi . 

Za 2 - co mě a dalších asi 100 rodičů a to člověk nemluvi ze všemi. Je pardon vychcane dohlasovani 

hráčů dva dny , den předem a většinou několik hodin či minut. Uprime když se podíváte - většinou je to 

ze strany hráčů a hraček Sparty , Stvanice ( když budu brat Prahu a okolí. Pominu to jestli to tyto hrací 

mají zapotřebí. Koukejte se třeba na tento víkend Bohnice starší žákyně. Nebo Újezd nad lesy mladší 

žákyně. No ale ono je to de facto všude. Tenis hrají i hrací a rodiče bez ambici - jejich jedinou toho a 

radosti je třeba pitomá medaile nebo nedejboze pohár. Nic víc od toho neočekávají. Poctivě dle radu se 

do neděle přihlásí či odhlasi z turnajů a mají třeba i radost ze si vybrali turnaj kde by to mohlo i cinknout. 

Ovšem úsměvy mizí postupně ve čtvrtek a v pátek už úplně zmizí a na turnaj se jim ani nechce když se 

v pátek několik hodin před turnajem dohlasi buď hodnebodove hracky nebo ambiciózní babyny. 

Maminko , tatinku už se mi nechce jet - musim tam jet - stejně dostanu potupu 2 kanary za 35 minut. 

Opravdu pominu nesmyslnou honbu za body. Protože body vykonnost nezlepší . Ale proč porad svaz 

podporuje vychcanost - vychcanost hráčů a rodičů. Ti dobří to přeci fakt nemaji zapotřebí. Proč se 

hergot týden před turnajem třeba v tu neděli nemůže uzavřít startovka a basta. Ze někdo neví jestli 

bude moci na turnaj? Ale no tak. A i kdyby - tak se odhlasi - dostane trest ze nemůže na jiný turnaj tento 

víkend ( viz penalizace ) a hotovo. Ze někdo je nemocný a neví jestli pojede - ten samy postup. Ja 

obdivuju česky tenis za to kolik hráčů přivádí do špičky. Ale jsou tu i stovky hobbiku, jejich největší 

odměna je vyhrát si třeba tu jednu pitomou medaili za 12 Kč. Klidně Vám do tydne prinesu podpis 

dejme tomu 100 lidi a to si s tím nedám žádnou práci. Bylo by jich i o mnoho více. A věřte mi kdo ze 

svazu tohle podporou tak bude za marvela. A myslím ze i svaz potřebuje ty stovky obyčejných hráčů 

kteří miluji a hrají tento sport. Třeba ne moc dobre ale přesto ho mají rádi. Jsem si jistý ze by to prospělo 

i Vám jako svazu. Proste stop vycuranym dohlaskam. 

Stanovisko komise: STK ČTS se s podnětem seznámila. Je řešeno v rámci bodu přihlašování na turnaje. 

39. Nastavení věkových omezení pro předžákovské kategorie v českém tenisu. 

Předložili: Martina Šafránková, Eva Komárková, Petr Šafránek Projednáváno 23.01.2025 

Odůvodnění: Naše připomínka vychází z dlouholetých zkušeností v práci s dětmi v tenisových školách 

TC Brno a ŽLTC Brno. Naše zkušenosti se týkají jak špičkového dětského tenisu (zisk mnoha medailí na 
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MČR v předžákovských kategoriích), tak výkonnostního mládežnického tenisu (oba kluby mají 

dohromady každý rok více než 40 mládežnických družstev všech úrovní). 

Ze zápisů z jednání vašich komisí vyplývají následující věková omezení: 

- minitenis - červená linie - do 7 let 

- střední kurt - oranžová linie - do 8 let 

- babytenis - zelená linie - do 9 let 

Bez možnosti „prostupnosti dolů“ 

Naše připomínka - navrhovaná věková omezení jsou pro velké množství začínajících tenistů a 

tenistek, zejména v malých klubech, limitující a považujeme je za zcela nevhodná.  

(v principu souhlasíme s „prostupností nahoru“). 

Zdůvodnění připomínky 

Mezinárodní srovnání: 

- ve všech vyspělých tenisových zemích je povoleno starším začínajícím dětem soutěžit ve zmíněných 

kategoriích v průměru minimálně o jeden až dva roky déle. Koresponduje to i s obecným doporučením 

ITF, že červená, oranžová a zelená linie jsou kategorie vhodné pro děti do 10 let. 

Metodické zdůvodnění: 

- rozdílná fyzická a duševní zralost jednotlivých dětí (ne každé dítě je v devíti letech schopné hrát na 

velkém kurtu) 

- velmi rozdílná herní vyspělost jednotlivých dětí daná vnějšími podmínkami (nikoli talentem dítěte) 

- navrhované věkové omezení je vhodné pro děti, které začínají s tenisem ve čtyřech nebo pěti letech 

- většina dětí, které začnou hrát tenis v první třídě ZŠ 2x týdně ve skupině, není schopna se do tohoto 

systému zapojit 

Ekonomické zdůvodnění: 

- většina tenisových klubů je ekonomicky závislá na počtu dětí, které v klubu trénují 

- z důvodu velmi striktního nastavení věkových kategorií už teď není velká skupina dětí schopna se 

úspěšně účastnit svazových soutěží 

- děti ztrácejí zájem o tenis, stejně tak rodiče ztrácejí zájem je v tenisu podporovat 

- aby kluby alespoň část těchto dětí u tenisu udržely, organizují pro ně různé klubové, meziklubové a 

jiné soutěže mimo ČTS 

- ČTS tak přichází ještě o více dětí než kluby 

Návrh změny vyplývající z výše uvedeného 

- obecně posunout horní věkové omezení v jednotlivých kategoriích na podobnou hranici jako je to v 

ostatních státech. 

- umožnit prostupnost kategoriemi oběma směry - pro výběr červené, oranžové potažmo zelené úrovně 

je podstatná herní úroveň dítěte, nikoliv jeho kalendářní věk. 
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- případné hrozící zneužití prostupnosti kategorií je možno vyřešit příslušnými ustanoveními soutěžního 

řádu (např. v případě 3. startu v zelené úrovni v daném soutěžním roce - nemožnost startu v oranžové 

úrovni atd.). Pro přesnou úpravu pravidel je možno využít zkušeností z okolních zemí. 

- případné riziko, že by některé herně vyspělé děti z důvodu ambicí klubů nebo rodičů zůstávaly v nižší 

úrovni déle, než je pro jejich vývoj vhodné, se dá naprosto jednoduše eliminovat zrušením všech forem 

celorepublikových soutěží všech předžákovských kategorií. 

Stanovisko komise: TMK ČTS se podrobně seznámila s předloženým podnětem, který se týká věkových 

omezení v kategoriích U9. Zvážila uvedené metodické a ekonomické důvody, rozhodla o zachování 

prostupnosti pouze směrem nahoru.  

Poznámka: Předkladatelům byl nabídnuta možnost spolupráce na připravovaném soutěžním řádu U9. 

40. Pravidla pro hlášení hráčů do turnajů: 

Předložil Tomáš Neuberg, dne 01.01.2025  projednáváno 15.01.2025 

Odůvodnění: Opětovně se potýkáme s nesmyslně nastavenými pravidly pro hlášení hráčů do turnajů, 

kdy je umožněno být přihlášen na více turnajů v jednom termínu až do uzávěrky týden před turnajem.  

Je toho neustále zneužíváno vypočítavými jedinci, kteří ostatním znemožňují plánování.  

Zářný případ přikládám listinu 4 turnajů starších žákyň, které mají být v termínu 11.1.-13.1., kde jsem 

si dal tu práci - vybarvil účastnice, které 

Opět se našli tací, kteří zneužívají svých uhraných bodů a 31.1. se rozhodli přihlásit na 4 turnaje 

najednou s tím, že si vyberou až v neděli, kde pro ně bude snazší soutěž… Na hlavu padlý fakt je, že z 

top 10 je všude 6 přihlášeno na více než jeden turnaj. Je to naprosto nesportovní a z našeho pohledu 

vůči ostatním sobecké, a tím myslím i pořadatele turnajů, kterým se týden před turnajem může stát že 

najednou nebude mít ani dost účastníků. Toto “přihlašování” je absolutně demotivující pro 

méněbodové hráče. Děkuji předem za posunutí tohoto podnětu k projednání tak, abychom se v 

tenisové rodině posunuli opět o trochu dále. 

Stanovisko komise: STK ČTS se s podnětem seznámila. Je řešeno v rámci bodu přihlašování na turnaje. 

41. Zneužívání přihlašovacího modelu na turnaje 

Předložil: Adam Javůrek, dne 10.01.2025   projednáváno 15.01.2025 

Odůvodnění: Dobrý den rád bych poukázal na přihlašovací model který je Zneužit jak proti pořadateli 

turnajů tak proti ostatním hráčům kteří se chtějí přihlásit na turnaj. Konkrétně: jeden hráč se může 

přihlásit na více turnajů v jednom termínu ,pak následuje situace že se on sice odhlásí ze zbylých 

turnajů  v den kolizní přihlášky . Tudíž pořadatel do poslední chvíle vůbec nemůže vědět s jakým počtem 

dětí má počítat. A to horší, ostatní hráči když vidí že je na nějaký turnaj přihlášeno X dětí tak 

automaticky se na ten turnaj nepřihlásí . . pak nastane situace že se tam uvolní X míst a mohli by hrát 

ale už jsou přihlášení buď někam jinam nebo si raději udělali jiný program . Prosím zamyslete se nad 

tímto systémem zda by nebylo lepší ho nějakým způsobem upravit.  

Stanovisko komise: STK ČTS se s podnětem seznámila. Je řešeno v rámci bodu přihlašování na turnaje. 
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42. Umístění scoreboardů nebo obyčejných počítadla, kde by hráči zaznamenávali průběžné 

skóre zápasu u kategoriích žactva 

Předložila: Jana Strnisková, dne 16.2.2025   Projednáno: 12.3.2025 

  

Odůvodnění: Dávám podnět týkající se turnajů vyšších kategorií, aby byl pořadatelům uložen úkol 

mít na dvorcích buď scoreboardy nebo obyčejná počítadla, kde by hráči zaznamenávali průběžné skóre 

zápasu. Hlavně jde o kategorie žactva. 

Svůj podnět dávám na základě zkušenosti z turnaje A mladších žákyň v Kročehlavech, kdy jsou mezi 

hráčkami poměrně ostřílení jednotlivci jako například hráčka Julie Stejskalová (2014), která nejenže při 

hře nedokáže některé míče správně vyhodnotit – to se může stát, ale záměrně „okrást“ soupeřku „o 

několik gamů – tím ovlivnit celý průběh zápasu, a nebyl to první případ této hráčky, mi přijde naprosto 

nepřijatelné. V každém případě se tato situace stává na úrovni mladšího žactva, kdy jsou ještě někteří 

hráči nezkušení a domnívám se, že situace by se dala řešit třeba právě těmi počítadly (scoreboardy). 

Stanovisko komise: STK ČTS se ztotožňuje s povinností pořadatele turnaje zajistit zaznamenávání 

průběžného stavu v zápase, zvláště pak u žákovských kategorií. Ideálním prostředkem jsou scoreboardy, 

avšak lze použít i papír a tužku, aby si hráči a hráčky stav zaznamenávali a nedocházelo k dohadům 

o stav.  Svou úlohu by měli hrát i rozhodčí, kteří by, pokud to organizace dovolí, měli být přítomni více 

u dvorce a u turnajů vyšších tříd zapojit stand-by rozhodčí. STK zvažuje vypracování návrhu na povinné 

používání počítadla stavu u turnajů vyšších tříd. 

Poznámka: Ihned po obdržení podnětu byly pořadatelé zbylých turnajů tříd A a B žactva 

kontaktováni s prosbou o zajištění zapisování průběžného stavu utkání. Komise seniorského tenisu 

disponuje scoreboardy v počtu 8 kusů, které lze zdarma pořadatelům zapůjčit.  

43. Změnit hrací systém u mladšího žactva u turnajů třídy C 

Předložila: Pavel Zlatohlávek, dne 24.2.2025   Projednáno: 12.3.2025

   

Odůvodnění: Toto předkládám spíše jako námět do diskuze. Turnaje třídy C v kategorii MŽ 

organizovat tak, aby každé dítě mělo garantovano, že sehraje více zápasů, třeba na jeden prodloužený 

set nebo po úvodní prohře bude pokračovat v dalším pavouku útěchy. Trend je dnes takový, že prohra 

ve dvouhře znamená konec účasti na turnaji a rodič pak rozhodne, že dítě nepřihlásí ani do čtyřhry. Při 

opakované zkušenosti už děti turnaje přestanou navštěvovat a mnohdy se začnou věnovat jinému 

sportu. Rodiče si totiž vyhodnotí, že "za hodně peněz, málo muziky". A v tu chvíli se nám úplně zbytečně 

krátí členská základna žactva. Přitom úspěchy na žebříčku mladšího žactva jsou pro budoucnost mnoha 

dětí málo podstatné. Jednoduchým šetřením totiž zjistíme, že až polovina mladšího žactva z první 

stovky CŽ u tenisu nezůstane nebo rozhodně ne na alespoň výkonnostní úrovni. Děti a rodiče navíc 

zbytečně stresuje honba za body a tím i co nejlepší postavení na CŽ. Například v USA a i v některých 

dalších vyspělých evropských státech na to dávno přišli, u nás zatím nikoliv. 

Návrh řešení: 

- u turnajů třídy C mladšího žactva zavést skupinový systém a garantovat tak dětem alespoň tři zápasy 

na turnaji. 

Jeden zápas by se dal hrát na jeden prodloužený set, stejně tak čtyřhry. 
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- zároveň by musel existovat podrobný předpis pro pořadatele při jakém počtu účastníků a kapacitě 

dvorců turnaj zorganizovat 

- u těchto turnajů promítnout výsledky do novelizovaného KŘ, konkrétně zavést bodové ohodnocení 

od čtvrtfinále směrem dolů 

- dopad do úpravy IS ČTS by byl významný, neboť by se zcela v rámci objektivity muselo zavést 

automatické 

Stanovisko komise: Předložený návrh do diskuze STK ČTS diskutovala a konstatovala že: 

Možnost alternativně organizovat soutěže formou Bergerových tabulek je v soutěžním řádu zakotvena, 

nesouhlasí se zavedením skupinového systému u všech turnajů třídy C mladšího žactva, při organizaci 

turnaje skupinovou formou si pořadatel musí sám vyhodnotit, na kolika dvorcích je turnaj schopen 

zorganizovat a není nutné pořadatele svazovat podrobným předpisem.  

 

 

 

 

  


